
 

Zadeva: Zapisnik 47. seje NSVS (Nacionalni sveta za spremembo volilnega sistema) in 

Programskega sveta SINTEZE-KCD 

Seja je potekala preko elektronskih medijev v torek, 23. maja 2023 med 17 in 18.15 uro. 

Obravnavali smo predvsem dva sklopa vprašanj: 

1. Priprava okrogle mize »predstavitev razlogov in predlogov za spremembo volilnega sistema«; 

2. Sodelovanje z Glasom ljudstva; 

3. Razno. 

 

Ad 1) Priprava okrogle mize: 

Razprava je pokazala, da so priprave končane v skladu z načrti in pohvalila organizatorja (Dobrin 

Tavčar in Miro Marc). Potrdila je spisek sodelujočih v uvodnem delu in njihovo soglasje. Poslana 

so bila številna vabila, na udeležbo ne moremo vplivati, vendar ta tudi ni bistvena. Cilj je priprava 

kvalitetnega video-posnetka predstavitve ključnih vprašanj prenove našega volilnega sistema in 

naš predlog odgovorov na njih, ki bi ga lahko nato posredovali medijem, pri čemer so ciljna publika 

predvsem regionalni mediji (TV-hiše, radijske postaje in časopisi). Temu mora biti prilagojena tudi 

oblika podajanja informacij oz. retorika uvodnih predstavitev. 

Dogovorjeno je bilo, da se sodelujoči dobimo v prostorih, kjer bo potekala OM, vsaj pol ure pred 

pričetkom (15.30). 

Ad 2) Sodelovanje z GL: 

Po daljšem uvodu predsedujočega, ki je poskušal pojasniti tudi del preteklosti, v katerem se je 

oblikovalo sedanje zapleteno razmerje med GL in SINTEZO-KCD oz. NSVS (podobna so tudi 

razmerja GL z drugimi civilno-družbenimi institucijami). V razpravi je bilo poudarjeno, da se 

nekateri člani GL vse pogosteje zatekajo k nekakšni »birokratski taktiki« zavračanja razprave o 

ključnih in vsebinskih vprašanjih. Tudi na področju problematike demokratizacije sedanjega 

volilnega sistema, kjer striktno odklanjajo razpravo o vsebinskih vprašanjih. Verjetno to ni samo 

posledica dejstva, da te problematike ne poznajo in da se očitno ne želijo poglobiti vanjo, problem 

je, da obenem  vehementno zagovarjajo stališča nekaterih političnih strank in njihove interese na 

tem področju. Kar seveda pomeni, da vsaj na tem področju ne delujejo v smeri zagovarjanja 

interesov državljanov oz. civilne družbe, temveč aktivno delujejo v smeri interesov sedanje 

politične nomenklature, ki se boji neposrednega odločanja volivcev. 

Kljub temu smo na sestanku s predstavniki GL, ki je potekal preko elektronskih medijev v sredo, 

17. maja ob 16 uri, dosegli načelno soglasje za sodelovanje pri organizaciji nekaterih naših 

načrtovanih akcij: 

- Pritiska na DZ, da Odbor za notranje zadeve, … čimprej organizira že dogovorjeno odprto, 

javno tematsko sejo o problematiki sprememb volilnega sistema; 

- Priprave javnega zborovanja pod delovnim naslovom »Hočemo poštene volitve« (september ali 

oktober 2023); 

- Sodelovanja pri pripravi referenduma o vsebini novega volilnega sistema (ob koncu leta 2023). 



V okviru tega dogovora smo preliminarno imenovali naše predstavnike za skupni organizacijski 

odbor (Bohinc, Svetlik, Peršak, Pintar, Marc), ki jih bomo v naslednjem tednu po dogovoru 

sporočili GL. 

Ta dogovor seveda pozdravljamo in prizadevali se bomo za konstruktivno sodelovanje, ob tem pa 

moramo biti realni in previdni , zlasti glede na dosedanja stališča GL do teh vprašanj. Samo želimo 

si lahko, da bomo skupaj z njimi poskušali doseči, da referendum izglasujejo poslanci, kot nam je 

predvolilnih pogovorih obljubil g. Robert Golob. 

V okvir tega sodelovanja spada tudi udeležba pri pripravi manifestacije GL ob obletnici delovanja 

sedanje vlade, kjer bi poudarili nekatera bistvena področja, na katerih reševanje odprtih vprašanj 

močno zamuja za obljubami in načrti vlade. 

Problematika volilnega sistema spada v širši okvir »Spremembe političnega sistema«. Na seji 

operative GL v sredo, 24. 5. 2023 se bomo dogovorili, ali bo problematiko volilnega sistema 

predstavil naš predstavnik (I. Svetlik), kar je naša zahteva, ali si bo GL lastila pravico, da njeni 

predstavniki sami pokrijejo vse. Prav tako bomo na tej seji predlagali, da aktivno sodelujemo pri 

pripravi teksta o celotnem sklopu »Spremembe političnega sistema« (A. Cetinski). Ob odsotnosti 

Svetlika se bosta seje udeležila Marc in Cetinski, če bo nujno, tudi Pintar). 

Ad 3) 

Pod to točko ni bilo dodatnih vprašanj ali razprave. 

Zapisnik pripravil E. M. Pintar 


